
Suomen viennin ja osaamisen kehittäminen

Nyt julkisuudessa on ollut useita myönteisiä uutisia, jotka käsittelevät viennin lisääntymistä. Useissa näissä 
tapahtumissa näyttää olevan kysymys kehitystyön ja uuden teknologian mahdollistamasta liiketoiminnasta 
ja joissakin tapauksissa myös uusista markkinoista. Lisäksi liiketoiminnan menestyksellisyydessä tärkeää on 
tuotteen tai palvelun arvonlisäys, kehittämistyöllä siihen päästään.

Voitaneen olettaa, että Suomi ei pysty maailman markkinoilla kilpailemaan halpatuotannolla. Tällöin 
järkeväksi vaihtoehdoksi jää se, että haemme ja pidämme paikkamme markkinoilla kehittyneillä tuotteilla ja 
palveluilla.

Kehitystyöhön liittyy usein kansainvälinen yhteistyö. Yhteistyötä tehdään makro- ja mikrotasolla. 
Makrotasolla valtiot ja EU pyrkivät luomaan olosuhteita, joilla tuloksekasta kehitystyötä voidaan harjoittaa. 
EU on viime aikoina panostanut erityisesti pk-sektorin toimintaedellytysten parantamiseen. Mikrotasolla 
yritykset, kuka milläkin tavalla kehittävät toimintaansa parempaan suuntaan.

Suomessa on myönteisenä havaittavissa kiinalaisten yhteisöjen kiinnostus paikallista osaamistamme ja 
teknologiaamme kohtaan. Kiina on vuosikymmeniä ollut merkityksellinen vientimaa meille ja viime aikoina 
myös paljon halpatuontia tulee sieltä. Kiinalaiset suuntautuvat nyt vahvasti kotimaansa ulkopuolisille 
markkinoille. Kiinan liiketoiminnan kulttuuri poikkeaa paljolti länsimaisista tavoista. Siellä, kuten muissakin 
maissa, on hyviä ja huonoja yrityksiä halukkaina yhteistyöhön. Tärkeää on kaikissa tilanteissa selvittää 
yritysten ja muiden yhteisöjen taustat ennen taloudellisten sitoumusten sopimista.
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